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Nenad Stojanović

P elinjak je ove godine č
stacioniran, paša je do juna. 
Do tada gradim (ubacujem 
satne osnove. Iz tog razloga 
nemam iskustva sa novim 

poklopcem.

Da. Kod formiranja rojeva 
20 - 30 % brži razvoj 
rojeva (zbog bolje 
mikroklime), brže 

dodavanje ma ca, ispod 
providnog poklopca.

Da. Izuzezno bolje mikroklima, 
dobra ven lacija, na istoj 

temperaturi košnica sa novim 
poklopcem nema brade.

Da. Jednostavna i brža 
aplinacija lekova, dodavanje 
lek-sirupa, trakica, vizuelni 
pregled, dobra zaš enost ć

kada se zatvore ven lacioni 
otvori, bolje opadanje varoe 
prilikom dimljenja, za 10-15 

% ve e opadanje varoe.ć

Da. Zap venost zbega, 
nema mogu nos  ulaska ć

tu ica.đ
Da. Zna ajno bolje.č

Koris m od 7. meseca pa samim m ne mogu da imam 
sveobuhvatnu ocenu. Dosadašnje iskustvo je jako 

dobro, pored dgore navedenih pozi vnih zapažanja 
prime o sam i slede e pojave: Pove ana vlažnost u ć ć

zbegu u hladnijim jutrima, veliki prostor izme u đ
providnog poklopca i satonoše - postoji mogu nost ć

gradnje zaperaka - na ven lacionim otvorima mislim da 
treba stavi  nešto što bi spre ilo ulazak svetlos .č

Borivoje Bocić Da. Da. Da. Ne. Da. Bolje.
Na neodgovorena pitanja dobi ete odgovor slede e ć ć

godine. Poklopce sam dobio posle vrcanja svih medova.

Radojko Gole Da. Da. Nisam obra o pažnju.
Da. Najve om brzinom koja je ć

mogu a. ć
Zna ajno bolje.č

Este ka, rukovanje, ven lacija, pri š ivanje čvr ć
izvanredno.Nega vno:  Slivanje vode niz korpus gde 
pada i na poletaljku, prilikom zamene korpusa. Kako 

utopljava  za zimu?

Branislav Jakovljević Nisam obra o pažnju. Nisam obra o pažnju. Da. Aposolutno nije bilo.

Nisam obra o pažnju. U 
svakom slu aju primena č

veterinarskih tretmana je 
lakša.

Nisam obra o pažnju.
Da. Za dodavanje te ne hrane novi č

poklopac je izanredan. 
Zna ajno bolje.č

Prinosi, izgradnja sa a i razvoj populacije nisu mogli da ć
se uporede precizno jer su poklopci postavljeni posle 

glavne paše, nastupila je suša i bezpašan period. 
O ekujem u slede oj sezoni da ovim parametri č ć

produk vnos  budu bolji. 

Miroslav Vasiljević Ne, nisam ustanovio. Nisam obra o pažnju. Ne. Ne. Nisam obra o pažnju. Da. Bolje.

Novi poklopac sam koris o na suncokretovoj paši, i na 
njoj zbog naletanja p ela iz tu e košnice tako da u neke č đ

košnice i p ele iz susednih košnica donose med pa se č
dešava da su neke pune a druge prazne tako da po 

ta ku 2 ne bih dao odgovor.č

Nada Plavša

Predrag Radulović
Bezpašan period, nije bilo 

izgradnje.
Da.  20%

Da. Sa novim poklopcima nema 
brade, ven lacija odli na, stari č

poklopci - ima brada. 

Da. Veoma lako, 
jednostavno i 

efikasnotre ranje 
apigardom, mravljom 

kiselinom a verovatno i 
oksalnom.

Nisam obra o pažnju. Da. Zna ajno bolje.č
Za sada poklopci daju prednost u odnosu na klasi ne, č

ostalo je da pra m zimovanje, prole ni razvoj i ć
medobranje kada u mo i da dam potpunu ocenu.ć ć

Vladan Jakovljević Nisam obra o pažnju. Nisam obra o pažnju. Da. Da. Nisam obra o pažnju. Da. Bolje.
Za mene kao stacioniranog p elara koji prihranjuje č

p ele svako ve e oko 30 dana (avgust) nemerljivo brže i č č
sa jednom rukom otvaram novi poklopac.

Iskoris li ste mogu nos  koju vam ć
daje novi poklopac Beenectar za 
dodavanje vrste i te ne hrane i č č

vode sa istovremenom direktnom 
brzom kontrolom, bez obzira od 
vremenskih uslova i doba rada?

Kako biste ocenili 
dosadašnje 

koriš enje Beenectar ć
poklopca u 

pore enju sa đ
poklopcima starog 

pa?

Neke druge konstatacije pozi vne ili nega vne?Ime i prezime p aračel
Ustanovili ste bržu izgradnju 

satnih osnova i ukoliko 
jeste, koliko?

Da li ste ustanovili brži 
razvoj populacije i ukoliko 

jeste koliko? 

Ustanovili ste bolju mikroklimu 
košnice (n.p.r. Manje brade)?

Ustanobili ste bolje 
rezultate prilikom primene 

raznih veterinarskih 
tretmana?

Ustanovili ste smanjenu 
kra u meda iz košnice?đ



Mile Simonović

Kasnije sam dobio 
poklopce, pouzdanije 

podatke ima u u prole e ć ć
2014.godine.

Da.  Za 20 % zahvaljuju i ć
hranilici.

Da. Zahvaljuju i otvorima ć
napred i pozadi. Mikroklima 

odli na.č

Da. Lako se postavljaju 
letvice pro v varoe. Bez 

otvaranja košnica.
Da. Da. Zna ajno bolje.č

P elinja društva su intezivno prehranjivana ceo juli i č
avguist. Vaši poklopci su došli do izražaja sa hranilicom. 

Brzo otvaranje, sipanje sirupa, vizuelni pregled kroz 
providni poklopac, ponašanje p ela prilikom sipanja i č

zatvaranja poklopca. Savršen poklopac za ve i broj ć
košnica.

Interesuje me kako e se društva ponaša  preko zime. ć
Razvoj u prole e i medober u bagremu, a to je po etak ć č
jula 2014. godine. Tada u ima  kompletno upore enje ć đ

podataka koje tražite, a do tada mnogo pozdrava.

Živan Radaković Da.  20 % Da.  20 - 25 %

Da. Na 3 poklopca sam otvorio 
dijagonalno po 1 sa prednje i 1 

sa zadnje strane ven lacioni 
otvor i prime o sam da su p ele č
po ele da propolisom zatvaraju č

iste.

Da.  Kod novog poklopca 
obe paštete apigarda su 

odnešene u predvi enom đ
vremenu dok kod klasi nih č

poklopaca je bilo pojave 
propolisanja sadržaja 

neiskoriš enog  gela. Is  je ć
posle moje intervencije 

odnet ali je proces potrajao 
duže vremena. 

Da.  Na p elinjaku nisam č
imao pojavu grabeži ni na 

starim ni na novim 
poklopcima. 

Da. Veoma sam zadovoljan 
brzinom kojom se ova radnja 

izvodi.
Zna ajno bolje.č

Naro ito mi se svi a to što se ne mora stavlja  č đ
izolacioni materijal (novine, najlonska folija) što je 

teško u koliko ima i najmanje vetra. Kod novog poklpca 
ne mogu da se skrivaju razne bubice i mravi kao kod 

klasi nog poklopca. Pošto je is h dimenzija kao i sama č
košnica na postolje može sta  više košnica ili se mnogo 

komotnije radi sa nastavcima.
Mislim da bi bilo dobro da je poklopac malo viši jer sam 
na kratko rastojanje od 7 km preselio jednu košnicu sa 
novim poklopcem i za jedan dan je vra o nazad. Selio 
sam je u rano jutro, a vra ao sutradan uve e i u oba ć č

puta je prostor za zbeg bio dupke put pa s toga 
smatram da bi prostor za zbeg mogao bi  ve i, jer ć

svašta se dešava kod seobe, pa da se isto mora obavi  i 
po sun anom danu, što bi još više pogodovalo situaciji. č
Kada sam dobio pokopac p ele su bile na suncokretovoj č

paši gde nije bilo mogu e postavi  nove poklopce iz ć
bezbedonosnih razloga, pa zato i nemam uporedne 

podatke za pašni period. Kod stavke 1 uneseno vreme 
se odnosi na vizuelnu " blic" kontrolu bez rastavljanja 

korpusa košnice. 

Vladimir Kova evič ć Ne, nisam ustanovio. Ne. 
Da. Manje brade na visokim 

temperaturama. 
Ne. Ne.

Da. Probao sam probe radi sa 
sirupom i znatno je prak je.čni

Bolje.

Is em što sam naveo i u predhodnom upitniku, da č
sam imao nalet p ela na suncokretovoj paši da podaci i č

uspore ivanje prinosa na mom p elinjaku nisu đ č
relevantni, te da se pravi podaci mogu odre iva  u đ

bagremovoj paši nakon prole azvoja. Stoga nisam ćnog r
ispunio podatke o prinosu meda da ne bi pravio 

zabunu.

Mile Mu alovč Ne, nisam ustanovio. 
Društva su ve  bila ć

razvijena u momentu 
kada sam dobio poklopce.

Da. Da. Da. Da. Bolje.

Vizuelno jako dobar, ven lacija u košnici dobra, 
hranilica tako e, vide emo da li e se stvara  đ ć ć

kondezacija na zimu. Mogu a mana je to što sumnjam ć
da e nastavci zakišnjava  i bojim se da e se radni vek ć ć

smanji .

Dejan ukaloviĆ ć
Nisam obra o pažnju. 

Uslovljavaju pašu uslovi.

Da. U proseku 15% više 
legla kod ma ca iste 

staros .
Da. 

Broj opalih varoa je 
približan.

Stalno imaju dovoljno 
meda, te je to teško 

ustanovi . 

Da.  Neverovatno brzo i 
jednostavno. 

Zna ajno bolje.č
Ven lacije zatvaraju propolisom tako da ih u jesenjem 
periodu treba zatvara  karton i ima pored postoje ih č ć ć

plas nih zatvara a.č č

Božur Ilić Ne, nisam ustanovio. Ne. 
Na našem podru ju nije bilo unosa ni  razvoja društva č

posle postavljanja novih poklopaca - katastrofalna 
godina.



Kra un Lu ijan č č Da. U proseku za za 30 %.
Da. Prime eno je više ć

legla, u proseku 2 rama po 
košnici.

Da. Brada nije bilo. Da. Poklopac bolje dihtuhe.
Da. Uz druge mere koje 

primenjujemo nema.
Da. Ne skupljaju se ose oko 

košnice. 
Zna ajno bolje.č

Pošto p ele raspoznaju crvenu, žutu, belu, plavu i č
zelenu boju bilo bi dobro radi boljeg opažanja da budu 

u toj boji.

Sadik Li inač

Kod mene u avgustu nije bilo 
ekstremno visokih temperatura 
a koris m mrežastu podnja u č

pa nemam brade na letu.

Nisam obra o pažnju. Da. Bolje.
Mišljenja sam da ovaj upitnik trebao posla  sa 

poklopcima kako bi se moglo vodi  ra una o ovim č
podacima jer mnogi nisu na ovo obra li pažnju.

Stoiša Ivanović

Da. Brzina izgradnje satnih 
osnova je pove ana za ć

tre inu vrednos  u odnosu ć
na vrste izgradnje satnih 

osnova sa poklopcima 
starog pa.

Da. Moj u sak je da 
društva sa novim 

poklopcem imaju ram 
legla više u odnosu na 

ostala društva.

Da.  Brade su zaista manje, pa je 
radno raspoloženje p ela č

pove ano.ć

Tretman oksalnom 
kiselinom i bipinom tek 
predstoji u novembru ili 

decembru. Pri zadimljavanju 
nema bitnih razlika.

Ne. Povoljnost je dobro 
naleganje poklopaca na 

nastavke, ako su is  
standardnih dimenzija.

Da. Prihranjivanje te nom i č
čvrstom hranom je mnogo brže, 
efikasnije, sigurnije i skra eno ć
vreme nadoknade ili dopune 

rezervne hrane. 

Zna ajno bolje.č

Sa prvim prohladnim no ima uo ena je pove ana ć č ć
kondezacija vode izme u poklopca i providne plo e i na đ č
samim providnim poklopcima. Napominjem da društva 

nisu slaba.

Stojan An elkoviđ ć Nisam obra o pažnju. Nisam obra o pažnju. Nisam obra o pažnju. Nisam obra o pažnju. Nisam obra o pažnju. Da. Bolje.
Konstatacije sam dao u upitniku broj 2. Generalno 

mislim da je ovaj upitnik trebao da bude dat sa 
poklopcima. 

Duško Mijatović Nisam obra o pažnju. Nisam obra o pažnju. Brade nije bilo.
Da. Primena veterinarski 
sredstava je neuporedivo 

lakša i brža.

Nisam obra o pažnju. 
Prime o sam posetu 

tu ica na suncokre ma đ
ali manjak hrane u 

košnici ne.

Da. Za dodavanje te ne hrane je č
revolucionaran izum, a za vrstu č
hranu p ekujem olakšicu u radu.č

Bolje.

Poklopac sam postavio nakon glavne paše, nastupila je 
suša i bespašan period, nisam selio p ele na č

suncokretovu pašu te nisam mogao propra  i 
upore iva  prinose, reproduk vni razvoj i izgradnju đ

sa a. O ekujem u slede oj sezoni da e ovi poklopci bi  ć č ć ć
bolji od klasi nih poklopaca. Za sada jedini problem je č
pri seljenju, na košnice sa novim poklopcem ne mogu 

se postavlja  druge košnice(ima rešenja), ali imaju 
prednost obezbe ivanja ven lacije.đ

Ivan Jovanović

Nisam obra o pažnju. Svim 
društvima pre suncokreta 

sam dao po 3 satne osnove i 
na kraju su sve bile 

izgra ene.đ

Da. 10 % (odoka vno)

Da. Nema brade - obzirom da su 
ži ane podnja e bez fioka i kod č č

kontrolnih društava brada je 
prime ena samo na jednom ć

društvu..

Ne. Da. Da. Bolje.

Mislim da je rano dava  sud o poklopcu obzirom da 
sam poklopac stavio tek pred suncokretovu pašu. 

Velika je prednost što je u jednom komadu poklopna 
daska, zbeg, hranilica i krov.

Ilija Avramović Ne, nisam ustanovio. Ne. Da. Da. Da. Da. Bolje.

Zoran Dragosavac

Safet Gilić Nisam obra o pažnju.

Da. Nisam baš siguran da 
li je zbog poklopca jer su 

bila razvijena društva 
kada sam dobio poklopce 

ali ne isklju ujem č
mogu nost da je zbog ć
njih. Ali su sva društva 

izvanredna ušla za 
zimovanje.

Da. Nema brade, mrežasta 
podnja a, fantas a č čn

ven lacija. 

Da. Ne otvara se poklopac 
ve providni deo bez ć 

dimljenja.
Nisam obra o pažnju.

Da. Za vreme radova fantas an č
poklopac.

Zna ajno bolje.č
Kad je vršena prihrana zatvoreni su poklop i i za č ć

ven laciju ali p ele su se vrtele oko njih, verovatno ne č
dihtuju najbolje i to p ele ose aju.č ć

Jaroslav Javornik
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Ivan Pihler

Milorad Ev ć

Da. Pred suncokret - Dodate 
4 sat.osnove, ispod novog 
poklopca dok su izvu ene č

sve 4, ispod starog poklopca 
izvukle su 3.

Da. Pri naseljavanju 
košnica i pri razvoju 

društva brže se razvija 
ispod novog za 1 više na 5 

ramova.

Da. 100 %
Ne.  Ali je lakše i 3 puta brže 

uradi .

Ne. Nije bilo kra e ni na đ
starim i na novim 

poklopcima.

Da. Ogromna razlika u brzini, a 
posle je mogu a vizuelna kontrola, ć
dok kod starih nije mogu e vide  ć

bilo kakvu reakciju.

Zna ajno bolje.č
Zna ajno mirnija društva veli ina = gabaritu košnice - č č

prednost kod selidbe.
Nega vno: Nabavna cena


